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Аннотация

Эпоха Мэйдзи ознаменовалась восстановлением традиционного жизненного
уклада, которое проходило на фоне активного внедрения в общественное сознание
Японии западных социально-экономических и духовных ценностей. Японские
интеллектуалы в течение двух десятилетий проделали нелегкий путь от
безоговорочного признания западного общественного устройства до понимания
необходимости сложного – различного для разных слоев культуры – сочетания
органических и организационных факторов социокультурного развития своей
родины. В статье освещена деятельность японских просветителей конца ХIХ в.
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Japan, the West, and the problem of cultural reciprocity
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Abstract

The article elucidates the twofold character of the Meiji period of the Japanese history:
on the one hand, it strove for revolutionary innovations in technologies, social and
political structure and even spiritual values; on the other, it aimed at the restoration of
the Emperor’s political and religious power and traditional communal values. Japanese
intellectuals managed to perform much work during twenty years to understand the
necessity of complex attitude – specific for different “layers”—to their native culture.
The activities of the Japanese enlighteners are the main focus of the author’s attention.
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